
Handlingar till Lions Riksmöte 2013 i Åre

Guvernörsrådets ordförande Kent Benediktsson 
hälsar välkommen! 
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Valt motto för årets RM är: Smaka 
på Jämtland – Härjedalen.

Jag vill uttrycka min tacksamhet till zon 5 i 
distrikt 101-N, lionklubbarna Mörsil, Brunflo, 
Östersund/Brunkullan, Lit, Hallen-Oviken, 
Sveg och Åsarna med riksmötesgeneralen 
Mona Larsson i spetsen för det arbete ni har 
lagt ner och lägger ner för att vi skall trivas i 
vackra Åre. Denna plats är inte bara ett 
vinterparadis med stora arrangemang, den är 
också en diamant i Jämtland.
På Holiday Club finns allt under ett tak (utöver 
partnerprogrammen). Skulle det till äventyrs 
hänga nederbörd i luften blir vi inte blöta. Vi 
behöver inte ta ett steg utanför hotellet. Men är 
det fint väder rekommenderar jag en promenad 
på denna unika plats. 

Eller varför inte prova mountainbike nerför de 
olika lederna via Åre Bike Park. Men för sä-
kerhets skull, vänta tills på söndagen så att du 
inte missar RM.

Ett mera stillsamt tips är Åre Chokladfabrik, 3 
km öster om Åre. Här finns allt för läckergom-
men och jag kan varmt rekommendera denna 
lilla juvel.

Har ni inte träffat på en älg förut (gäller kanske 
mest sörlänningar) så finns Millest Moose 
Farm inom räckhåll där du får veta allt om äl-
gen, skogens konung. Eller varför inte åka 
med Åre bergbana, som invigdes 1910 och går 
från Åre torg till Fjällgården på 556 meters 
höjd. Ja, det finns mycket att se och uppleva 
för alla, som missar riksmötet.

Under riksmötet kommer sedvanliga procedu-
rer att avhandlas. Så klart skall det väljas per-
soner till ledande befattningar men vi har 
också förslag från guvernörsrådet och inte 
minst motioner från klubbar att ta ställning 
till.

Nytt för i år är att det inte finns någon supply-
försäljning på plats. All försäljning sker helt 
genom vårt kansli i Stockholm och hemsidan 
har en bra butik. Prova den gärna.

Vid informationstorgen kommer det att ges 
möjlighet för information om GMT/GLT, 
”Ung i klubben”, LEO, Budget 2013-2014 
med verksamhetsplan, Hjälpkommitténs arbe-
te och information om förslagen och motio-
nerna vid riksmötet.

Som vanligt sker den officiella öppningen av 
riksmötet på fredagskvällen med åtföljande 
get-togetherparty. Lördagen är vikt för riks-
mötet som avslutas med en bankett på lördags-
kvällen.

Tyvärr blir det ingen riksmötesgolf utomhus i 
år. Arrangören tror inte att golfbanorna är spel-
dugliga så tidigt i maj, men för de som vill 
prova på bangolf, finns det en anläggning inne 
i hotellet.

Sist vill jag bara hälsa er alla hjärtligt välkom-
na till Åre och riksmötet 2013.

Kent Benediktsson,
Guvernörsrådets ordförande 2012-2013

Du är varmt välkommen  
till 2013 års riksmöte i Åre



Förhandlingsordning för Lions Clubs International, Sverige, Riksmöte i Åre 2013

§1. Guvernörsrådets ordförande förklarar förhandlingarna öppnade.

§2. Fastställande av röstlängden.

§3. Val av första och andra ordförande.

§4. Val av två sekreterare. 

§5. Val av dels två justerare, att tillsammans med första och andra ordförandena justera protokollet, dels röst-
räknare. 

§6. Anmälan om ärenden som skall behandlas under punkt 20, övriga ärenden.

§7. Fastställelse av förhandlingsordningen. 

§8. Närmast föregående guvernörsråds verksamhetsberättelse. 

§9. Revisorernas berättelse.

§10. Multipeldistriktets vinst- och förlusträkning för det verksamhetsår som avslutades den 30 juni föregå-
ende år samt fastställande av detsamma och fråga om ansvarsfrihet. 

§11. Val av:
a. Guvernörsrådets ordförande.
b. Guvernörsrådets vice ordförande.
c. Ledamot som multipeldistriktets controller.
d. Auktoriserat revisionsbolag samt förtroendevald revisor och ersättare.
(e. Kandidat till post inom internationella styrelsen.)
f. Tre ledamöter i riksvalnämnden varav en väljs till ordförande.

§12. Handläggning av från kommittéer avgivna rapporter och betänkande.

§13. Handläggning av från guvernörsrådet avgivna förslag.

§14. Handläggning av från klubbarna avgivna motioner.

§15. Presentation av tänkta aktiviteter under kommande verksamhetsår. 

§16. Presentation av övrig verksamhet under kommande verksamhetsår samt handläggning av budgetför-
slag. 

§17. Fastställande av nationell medlemsavgift. 

§18. Erbjudande om värdskap och tidpunkt för kommande riksmöten samt beslut med anledning härav. 

§19. Presentation av kommande guvernörsråd.

§20. Övriga ärenden.

§21. Guvernörsrådets ordförande avslutar riksmötet. 
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Årsbokslut för verksamhetsåret 2011-2012
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Övriga rapporter

Rapport till Riksmötet 2013,  
LCIF-verksamheten 
2011-07-01--2012-06-30 

LCIF-verksamheten inom MD 101 har under 
verksamhetsåret bedrivits under ledning av: 
Koordinator för MD 101, PID Jan-Åke 
Åkerlund, utsedd av LCIF:s ordförande.

Koordinatorer för distrikten, föreslagna av res-
pektive DG, godkända av LCIF:s ordförande:
101-A  PDG Anita Lemmel
101-B  PDG Sven-Eric von Wachenfeldt- 
 Nilsson
101-GD  PDG Alf Werner
101-N  PDG Annica Nordell
101-P  PDG Martin Enqvist
101-S  VGRO Kent Benediktsson
101-SM  PDG Lars-Erik Gustafsson
101-SV  PDG Paul Månsson
101-U  PDG Bertil Ravnell
101-VG  PDG Larsolof Wallinder

Klubbarna inom MD har totalt under verksam-
hetsåret donerat cirka 4 567 000 kronor enligt 
LCIF:s egen statistik.

Resultatet måste anses som mycket bra. Bland 
annat har följande projekt med stor omfattning 
ingått:

År tre (3) för LCIF:s utvecklingskampanj • 
vilken hade som mål en ökning av dona-
tionerna med 50 %. Målet anses uppnått 
både för LCIF totalt och MD 101.

Hjälp till flyktingdrabbade på Afrikas • 
Horn. Ett lysande resultat på nästan 2,5 
miljoner kronor. 

Mässlingsinitiativet, i samarbete med Me-• 
linda och Bill Gates Foundation. Målet 
för LCIF totalt var 10 miljoner US dollar 
för Lions, som skulle matchas med ytter-
ligare 5 miljoner US dollar av Gates 
Foundation. Målet uppnåddes och redovi-
sades då allt summerats i november 2012. 
Målet för MD 101 kan anses uppnått med 
råge. 

 
Internationelle presidenten 2011-2012, Wing-
Kun Tam, nuvarande LCIF-ordförande, fram-
förde vid sitt besök i Sverige, i november 2012, 
sin stora tacksamhet för insatserna från MD 
101 Sverige. 

MD 101 Sverige har under verksamhetsåret 
2011-2012 inte erhållit bidrag från LCIF.

PID Jan-Åke Åkerlund
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Årsbokslut för stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond
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Stiftelsen Lions Quest
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Förvaltningsberättelse för Stiftelsen 
Lions Quest International Foundation 
in Sweden  
(org.nr 802426-2738)  
gällande räkenskapsåret 2011-07-01 – 2012-06-30.

Allmänt om verksamheten
Stiftelsens huvudsakliga ändamål är att introducera och genomföra  
Lions Quests program i Sverige.

Från och med detta verksamhetsår bedrivs den operationella verksam-
heten i stiftelsen, från att tidigare ha bedrivits i det av stiftelsen helägda 
aktiebolaget. Förändringen sker i samband med att kontoret för Lions 
Quest-verksamheten sammanslagits med kontoret för Lions Clubs  
International Multipeldistrikt 101 Sverige, i syfte att effektivisera verk-
samheten och reducera kostnaderna för båda parter.

Styrelsen för Stiftelsen Lions Quest International Foundation in Swe-
den har avhållit nio (9) styrelsesammanträden under året. Styrelsemed-
lemmarna uppbär inget arvode för sitt uppdrag. 

Historik
Stiftelsen instiftades den 1 november 1987 i och med att värdegrunds-
programmet ”Lions Quest Skills for Adolescence” introducerades i 
Sverige och har därefter i en obruten följd av år erbjudit svenska skolor 
en vidareutbildning för skolpersonal.  Programmet som ägs av Lions 
Clubs International Foundation (LCIF) anpassades från starten till 
svenska förhållanden och därefter har det i Sverige utvecklats för att 
idag omfatta program som är anpassade till alla årsklasser i skolan från 
och med förskolan till och med gymnasiet. Stiftelsen äger till 100 % 
Lions Quest Svenska AB, i vilket den operativa verksamheten bedrivits 
från starten till och med förra verksamhetsåret. Lions Quests värde-
grundsprogram används idag i skolor i över 70 länder. Syftet med pro-
grammet TILLSAMMANS är att hjälpa barn och ungdom att arbeta 
tillsammans, visa respekt för sig själv och andra, ta ansvar, fatta positiva 
och sunda beslut, handskas med konflikter och sätta upp mål.

Personal
Från och med september 2011 är Anders Medin anställd av stiftelsen på 
50 % som kontorschef för verksamheten. Övrig personal är anställd av 
Lions Clubs MD 101 Sverige med avtalad arbetstid för stiftelsen enligt 
följande:  Jan Demuth (ekonomi) 10 %, Maud Nordell (information)  
10 % och Cynthia Lo (kontor) 20 %.

Våra kursledare Marianne Jansson Fredriksson (internationellt godkänd 
Senior Trainer), Lola Noaksson och Agneta Svanberg-Arnrud svarar 
liksom tidigare, som projektanställda, för varje kurs i den utåtriktade 
utbildningsverksamheten. De utgör kärnan i hela verksamheten.  

Händelser under året
Antalet arrangerade Lions Quest tillsammans-kurser har under året 
minskat. Minskningen var påtaglig under första halvåret 2012 och kan 
bero på att skolornas tid för vidareutbildning av personal till stor del 
upptas av introduktion av nya läroplaner och nytt betygssystem. Gläd-
jande i sammanhanget är att intresset för Tillsammans-programmet 
tycks oförändrat stort bland läarare.

Under året har en omarbetad version av programmet för skolår 7 – 9 
introducerats. Omarbetningen har bekostats av ett anslag som erhållits 
från LCIF (Core4).

Ekonomisk översikt  
(de två jämförelseåren har hämtats från aktiebolagets redovisning).
   2012-06-30      11-06-30 10-06-30
Nettoomsättning i tkr  831          1 612 2 097
Resultat eft. finans. poster -148          -237 182
Balansomslutning  986        1 036 1 337
Soliditet %  16        56  61
Medeltal anställda  1        2  2

Slutord  
(ej hämtade ur årsredovisningen)
Vi hör att man bland Lions hänvisar till Skolverkets rapport om pro-
gram mot mobbning som kom i januari 2011. Det sägs att rapporten inte 
rekommenderar användande av Lions Quest. Sanningen är att Skolver-
kets rapport utmynnade i att varje skola själv skall avgöra vad som be-
höver göras mot mobbning. Här erbjuder Lions Quest ett verktyg till 
lärare att genom sitt värdegrundsprogram förebygga mobbning i stället 
för att erbjuda program som tar vid när skadan redan är skedd.

Stiftelsen och dess styrelse kan hantera utveckling av program, admi-
nistration av kurser, ansökningar till LCIF, försäljning till klubbar av 
Lion Mints,  framtagning av utbildningsmaterial etc., men vi är helt 
beroende av insatser från distrikt och klubbar när det gäller kontakter 
med lokala skolor och bokning av kurser. 

Vi vädjar om allas hjälp att genomföra ett av Lions viktigaste profilpro-
gram för våra ungdomar.

Bruno Ahlqvist
Stiftelsens ordförande
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Guvernörsrådets redogörelse för perioden 2012-07-01 - 2013-02-28

Guvernörsrådet

Ordförande  Kent Benediktsson,  
  LC Reng Höllviken
DG 101-A Lars-Åke Lindman,  
  LC Oxelösund
DG 101-B Agneta Andersson,  
  LC Lindesberg/Kristina
DG 101-GD Per Otterstam,  
  LC Gävle
DG 101-N Mikael Östman,  
  LC Sundsvall
DG 101-P Jarkko Engqvist,  
  LC Skellefteå
DG 101-S Anna Sahl,  
  LC Lund
DG 101-SM Monica Jönsson,  
  LC Sölvesborg
DG 101-SV Per-Ivar Hellberg,  
  LC Lönsboda
DG 101-U Christer Pehrson,  
  LC Österåker
DG 101-VG Per Janson,  
  LC Uddevalla

AU (arbetsutskottet) har haft fem protokoll-
förda möten. AU består av GRO Kent Bene-
diktsson, IPGRO Vivianne Eriksson, VGRO 
Lars Kuntze och Controller Björn Wahlenius.

Guvernörsrådssammanträden
26 juni vid Convention i Busan, Sydkorea
1 augusti via mejl.
25-26 augusti i Lund.
17-18 november i Alvik, Stockholm.
20-21 januari i Trollhättan i samband med 
NSR-möte.
22-23 februari i Linköping.

Guvernörsrådet har deltagit i den internatio-
nella kongressen i Busan, Sydkorea, samt vid 
NSR i Trollhättan. Vid Europaforum i Bryssel 
deltog samtliga guvernörer samt YED och 
BYED.

Kommittén för hjälpverksamhet

Ordförande Hans Catani LC Norrtälje, leda-
möter Mats Torstensson LC Luleå, Hans Hall-
berg, LC Falkenberg.

Morogoroprojektet
Följande aktiviteter har genomförts inom 
synvårdsprojektet:
 *    Utbildning och utrustning av tre 
gråstarrskirurger.
*     Utbildning och utrustning av en ögonlä-
kare.
*   Utbildning i Gambia och utrustning av fyra 
ögonsjuksköterskor.
*    Utbildning och utrustning av trettiosex 
sjuksköterskor i primär ögonvård.
*    Uppförande av en ny ögonklinik på 
länssjukhuset.
*    Uppförande av en ny ögonoperations-
byggnad på länssjukhuset.

*    Renovering av en optisk verkstad.
*    Uppförande av operationsbyggnad på fem 
vårdcentraler för ögon- och mödravård.
*    Sex vårdcentraler förses med el och 
vatten.
*    Två fyrhjulsdrivna fordon inköpta för 
ögon- och mödravård.
*    En trakomscreening har genomförts och 
Lions har bekostad behandling av behövande 
patienter.
*    Screening av skolbarn har påbörjats. 27 
skolor har besökts och 4 924 barn har kontrol-
lerats och de som hade behov har behandlats.

Tabell 1 . Antal ögonpatienter.
År   Antal Gråstarr Bryt.fel Barn Remitt. barn 
09   1 856  149         664       1 034      6 
10   1 749  214         510          932     17 
11   9 717  968      3 132       3 588     25
12 18 180  831      4 901          718     23
    

Mödravården
I Tanzania har den kommunala sjukvården tre 
nivåer, lasarett, vårdcentraler och dispensärer. 
Enligt en undersökning utförd 2010 föds hälf-
ten av alla barn i hemmet.
Man drar därav slutsatsen att en förbättring av 
kvalitén på vården på vårdcentraler och dis-
pensärer skulle på landsbygden avsevärt redu-
cera dödligheten bland barn och mödrar. Man 
vet att upptäckten av riskfaktorer, förebyg-
gande och behandling av förlossningsproblem 
på lokal nivå kan avsevärt minska dödlighe-
ten.

Följande åtgärder har genomförts.
Leverans av väsentlig medicinsk • 
utrustning till alla sjukvårdsinrättningar i 
distrikten för att i god tid upptäcka 
riskfaktorer hos mödrar och barn.
Försett alla sjukvårdsinrättningar med • 
medicinsk utrustning för nyföddas 
säkerhet och för att förhindra smitto-
överföring från patienter till personal.
Utbildning av personalen på vårdcentra-• 
lerna att utföra livräddande kirurgi t.ex. 
kejsarsnitt.
Anställning på länslasarettet av en kirurg • 
specialiserad på fistulaoperationer.
Byggande av operationskliniker på varje • 
vårdcentral för mödravård kombinerat 
med ögonvård.
Projektering pågår för att särskilt på de • 
mest avlägsna vårdcentralerna bygga 
”mödraväntehem” där gravida kvinnor 
med förväntade förlossningsproblem kan 
komma under vård i god tid.
Vårdcentralerna förses med bra vatten • 
och elektricitet, solar power, finansierat 
av Lions.

Tabell 2. BB-statistik Melela 2009-2012. 
Denna tabell visar vårdutvecklingen på den 
vårdcentral som kommit längst i utbildning 
och utrustning.

År Antal föds    Besök     Labprov 
 
2009 113       518       2 911 
2010 171       675      1 416 
2011 199       856      4 621 
2012 345    1 058      9 459 

Vattenprojektet
Vattenprojektet i Duthumi skall invigas 22 
mars i närvaro av ett antal Lions från Sverige 
bl.a GRO. I Masimba har byborna undersökt 
möjligheten att ta flodvatten från Mgata som 
ett alternativ. Byborna i Permba är ovilliga att 
dela med sig av ytvattnet till Masimba. Utred-
ningen fortsätter.
Melela som har vårdcentral och skola har un-
der perioden fått vatten. I Mgolole är det vat-
tenbrist pga flodtorka. Masimba har 3-4 olika 
vattenalternativ som undersöks och i Kibati är 
borrhålet klart och ledningsdragningen har på-
börjats. 

Moshiprojektet
Projektet antogs vid RM i Visby 2010. Projek-
tet sträcker sig över tre år och syftet är att ge-
nom information, rehabilitering och utbildning 
förbättra livsvillkoren för funktionshindrade 
barn och ungdomar i nordöstra Tanzania. Den 
svenska projektledningen samarbetar numera 
med LC Kibo i Moshi. Projektet börjar lida 
mot sitt slut och den senaste insatsen från Sve-
riges Lions är ett bidrag på 10 000 SEK för en 
handikappanpassad toalett.

Mässlingsinitiativet
LCIF tog beslut om Mässlingsinitiativet i no-
vember 2011. Målet för kampanjen var att 
samla in USD 10 miljoner. Detta skulle däref-
ter matchas av Gate Foundation med ytterli-
gare 50 %, vilket tillsammans skulle ge USD 
15 miljoner.

Den 18 februari 2012 var LCIF MDC kallade 
till information i Paris om kampanjen.
Guvernörsrådet (GR) informerades omedel-
bart via brev och på GRS veckan därpå. Kam-
panjmaterial sändes ut omgående.
Ansöktes hos LCI - Public Relation and Com-
munication Division - om s k PR-Grant för att 
bedriva annonskampanj för Mässlingsinitiati-
vet. USD 20 000 beviljades och utnyttjades via 
kontoret.

GR beslutade att rekommendera klubbarna att 
insamlingsmålet var minst 50 kr per medlem. 
Resultatet av kampanjen, på den relativt korta 
tiden blev bra. Fram till och med 30 juni hade 
MD 101 samlat in cirka 775 000 kr, vilket 
motsvarar i stort sett 64 kr per medlem. Målet 
var sålunda uppnått. Kampanjmålet för LCI 
uppnåddes i månadsskiftet oktober-november. 
LCIF meddelade då att insamlingen fortsätter 
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och att beslut skall tas om fortsättningen blir 
under längre tid. Detta beslut är i skrivande 
stund fortfarande inte klart.

Under perioden 1 juli – 31 december 2012 
samlades i MD 101 in ytterligare 817 000 kr. 
Uppgifter för januari - februari saknas ännu. 
Totalt torde dock MD 101 bidragit med i stort 
sett 1 600 000 kr, omräknat per medlem cirka 
132 kr. Ett resultat som sett per capita i förhål-
lande till medlemsantalet är bäst i Europa.

Katastrofberedskapen
De syriska flyktingarna har innevarande verk-
samhetsårs störst hjälpbehov. Det finns för 
närvarande inte möjligheter att hjälpa trots att 
behovet är stort. Flyktingområdena är delvis 
stängda för hjälpverksamhet och pga det poli-
tiska läget kan Lions tillsvidare inte ingripa. 

Vårt tältlager hos MSB (Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap) är nu påfyllt 
och innehåller 213 sommartält och 398 vinter-
tält.

Hjälpkommittén har på uppdrag av ID Ken-
neth Persson skrivit till EU om vårt tältprojekt 
och gett förslag på samarbete inom EU-länder-
na och Lions. Vi har under januari månad till-
skrivit LCIF och äskat USD 75 000 för inköp 
av tält. Detta belopp är det högsta, som kan 
ansökas från LCIF.

Oskarshamnslägret
Lägret vänder sig till personer med olika funk-
tionshinder och i olika åldrar. I fjol deltog 17 
personer. Syftet med lägret är att erbjuda ge-
menskap, nya upplevelser och miljöombyte 
för personer som inte har så stora möjligheter 
till detta i sin vardag. Deltagarna får prova på 
olika verksamheter inom Oskarshamns Folk-
högskola exempelvis skapande, temastudier 
och diskussioner. Lägerdeltagarna gör utflyk-
ter och studiebesök i de vackra omgivningarna 
runt Oskarshamn. På kvällarna ges möjlighet 
att delta i olika aktiviteter som föredrag, mu-
sikunderhållning, film m m. Alla får också till-
gång till sjukgymnastik i grupp och individu-
ellt.

Röda Fjädern 
Lions kamp mot barndiabetes fortsätter och 
klubbarna är entusiastiska inför våren. Vi vet 
att det pågår ett stort antal aktiviteter ute i 
klubbarna. Det är viktigt att klubbarna följer 
RM:s beslut att stödja denna behjärtansvärda 
insats så att våra barn inte skall behöva lida av 
barndiabetes.

Visste du till exempel att:
I Sverige har närmare 8 000 barn och • 
ungdomar diabetes med insulinbehand-
ling. 
Cirka 800 barn under 18 år insjuknar var-• 
je år i diabetes i Sverige och antalet ökar.
Behandlingen av barndiabetes är livslång • 
och kräver många insulininjektioner varje 
dag.
Ingen kan botas från barndiabetes i dag.• 

Vårt mål är 13 miljoner kronor och en bra 

måttstock är 1 150 kr/medlem, så klarar vi 
det.
Röda Fjäderns slutredovisning kommer att ske 
i samband med RM i Linköping 2014.

Världens Barn
Vid RM i Umeå 2009 beslutades att Lions fort-
satt skulle medverka i Världens Barn insam-
lingen. Från 2010 och i 5 år har Radiohjälpen 
erbjudit Lions att vara med som en av 12 orga-
nisationer. Vi anses vara en av de ledande ak-
törerna i insamlingen. Vår andel av insam-
lingsresultatet kommer under dessa fem år att 
vara 5 %. Höstens kampanj gav ett totalresul-
tat om 83,8 miljoner kronor. 

Medlemsutveckling – Ledarskapsut-
veckling
GMT Inger Löf, LC Gävle – GLT Finn 
Bangsgaard, LC Svansjö

Rapport från GMT
GMT har hittills under verksamhetsåret haft 
två möten tillsammans med GLT. Vid det för-
sta var samtliga distrikt närvarande utom ett. 
Vid vårt andra möte var nio distrikt represente-
rade endera av GMT/GLT eller av båda.

Under det första mötet diskuterade vi bland 
annat hur få ut CEP till klubbarna, hur få med 
oss ZO i arbetet att nå ut. Alla var överens om 
att åtminstone 1 klubb i varje distrikt skulle 
genomgå CEP under detta verksamhetsår.
Kurt Lyngfeldt från 101-SV visade en bild 
med fem bra frågor. Denna bild har använts i 
P-distriktet samt hos GD-distriktet och på 
samtliga ställen den visats på, har diskussio-
nerna tagit fart och väckt deltagarna intresse.

Vid vårt andra möte startade vi med att PDG 
Mats Granath samt två från den nybildade stu-
dent klubben i Stockholm presenterade sina 
tankar om Lions. PCC Lennart Löf hade tre av 
de senast intagna i ”Ung klubb i klubben” vil-
ka berättade om sin verksamhet. 
Det är med glädje som jag ser att unga män-
niskor vill arbeta med oss, att de har ökat un-
der de två senaste åren, så det finns hopp för 
vår fortlevnad, bara vi agerar positivt på samt-
liga nivåer.

PCC Lennart Löf vill med ”Ung klubb i klub-
ben” påvisa att det finns möjlighet att engagera 
ungdom även på platser där det inte finns hög-
skolor eller universitet.

I stort sett samtliga distrikt arbetar hårt med att 
behålla medlemmar samt att ta in nya medlem-
mar i befintliga klubbar. Vet att det är några 
klubbfilialer på gång, så därför ser jag positivt 
på framtiden.

Rapport från GLT
VDG-utbildning har genomförts enligt plan, 
dels i samband med GR-möten i augusti och 
november och dels som fristående utbildnings-
tillfällen i augusti och i november samt i sam-
band med NSR i januari. 

GLT-gruppen har haft två möten i Stockholm, 
8-9 september då det beslutades att vi skulle 

skicka ut två enkäter, en som rörde arbetet i 
zonen och en som handlade om klubbens inre 
arbete. 16,17 februari analyserades enkätsva-
ren. Drygt 10 procent av klubbarna hade be-
svarat enkäten. Resultatet rapporterades för 
GR i Linköping i februari. 

Administrativ verksamhet
Den gemensamma verksamheten mellan Li-
ons och Lions Quest inom kansliet har under 
det andra året pågått enligt fastlagda planer. 
Samutnyttjandet av personalen är till gagn för 
båda organisationerna.

Ekonomi
Multipeldistriktets rådgivande placerings-
grupp har även i år arbetat på ett förtjänstfullt 
sätt och fastän räntorna sjunker har gruppen 
placerat MD:s medel på ett bra räntebärande 
sätt.

Extern kommunikation – PR
Budgeten för extern kommunikation och PR är 
förhållandevis liten, även om den i år ökat. För 
att komma ut till allmänheten via media sker 
detta genom upparbetade kanaler där Lions 
ges pluggannonser (gratis annonser då media 
har utrymme) alternativt kraftigt rabatterade 
annonser som erbjuds Lions generöst. Till 
detta kommer redaktionellt material, bearbet-
ning av redaktioner genom pressmeddelanden. 
Ett exempel är när mässlingsinitiativet var slut 
och vi hade ett slutresultat av insamlingen. 
Samarbete sker med distriktens PRC vid ut-
skick av pressmeddelanden. 

Lions får fortsatt regelbundna pluggannonser i 
Expressen, KVP och GT till ett uppskattat 
marknadsvärde av 200 000 kronor per år. Tid-
ningen Land ger också Lions pluggannonser. 
Nytt för halvåret är att Aftonbladet nu också 
ger Lions pluggannonser. Aftonbladet har tidi-
gare velat ha betalt. På ett halvår har vi fått 
gratisannonser till ett värde av cirka 80 000 
kronor. För de 86 000 kronorna per år som MD 
har i budget för extern kommunikation satsar 
Lions på att köpa kraftigt rabatterade annonser 
(från 50 – 70 % rabatt) vid två tillfällen per år, 
före jul (sista november – julveckan) samt i 
maj då klubbarna har sina mest aktiva perioder 
och syns ute på ”stan”. Annonserna ger då en 
synergieffekt i synlighet till klubbarna. 

Intern kommunikation
Kanalerna är hemsidan, www.lions.se, som 
uppdateras dagligen med nyheter, Facebook 
och Twitter. Till detta kommer medlemstid-
ningen Lion, som under halvåret utkommit 
med fyra nummer. Inriktningen är att skildra 
det klubbar och Lions medlemmar gör externt 
inom ramen för kärnverksamheten  
”We Serve”. Lions annonsrekvisitör fortsätter 
sälja annonser, vilket inneburit en till två an-
nonser i varje nummer hittills.  

På guvernörsrådets vägnar
Kent Benediktsson

Guvernörsrådets ordförande
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Guvernörsrådets ordförande 
2013-2014:
Lars Kunze  
LC Oxelösund
Nominerad av distrikt: 
A,GD,N,S,SM,SV,U,VG 

Riksvalnämnden förordar:
Lars Kunze  
LC Oxelösund

Guvernörsrådets vice ordfö-
rande 2013-2014:
Per Jansson   
LC Uddevalla
Nominerad av distrikt: 
GD,N,SM,SV,U,VG

Riksvalnämnden förordar:
Per Jansson   
LC Uddevalla

 
Auktoriserad revisor,  
upphandlad 
ordinarie 2011-2014
Adrian & Partner

Riksvalnämnden förordar:
Adrian & Partner

 
Auktoriserad revisor,  
upphandlad
ersättare 2011-2014
Adrian & Partner 

Riksvalnämnden förordar: 
Adrian & Partner

Förtroendevald revisor
Ordinarie 2013-2014:
Willy Lindgren   
LC Västervik  
Nominerad av distrikt: 
A,SV,U,P

Bertil Karlsson   
LC Bankeryd  
Nominerad av distrikt:
GD,N,VG

Ulf Wiberg 
LC Västervik
Nominerad av distrikt:
SM  
 

Riksvalnämnden förordar:
Willy Lindgren   
LC Västervik 

Förtroendevald revisor
Ersättare 2013-2014:
Ulf Wiberg  
LC Västervik 
Nominerad av distrikt: 
SM,P

Riksvalnämnden förordar:
Ulf Wiberg  
LC Västervik

Tre ledamöter i Riksval-
nämnden 2013-2014:
Hans Folkesson   
LC Vetlanda  
Nominerad av distrikt:  
A,GD,N,SM,SV,U,VG 
(två år i RVN), söder

Sven-Erik von Wachenfeldt 
LC Arvika   
Nominerad av distrikt:  
A,GD,N,SM,SV,U,VG 
(ett år i RVN), mellan

Mona Larsson 
LC Mörsil 
Nominerad av distrikt:
GD,N,P,S,SM,U,VG, norr

Riksvalnämndens ordförande 
2013-2014:
Hans Folkesson   
LC Vetlanda 
Nominerad av distrikt: 
A,GD,N,SM,SV,U,VG
(två år i RVN)

Riksvalnämnden förordar:
Omval  
Hans Folkesson 
LC Vetlanda, ordförande
 

Omval  
Sven-Erik von Wachenfeldt  
LC Arvika, ledamot

Nyval 
Mona Larsson 
LC Mörsil, ledamot 

Lions riksmöte 2016 o 2017: 
vakant 

Riksvalnämnden förordar:

Riksvalnämnden inom Lions 
Clubs International, MD 101:

Göran Engström
LC Skellefteå, ordförande

Hans Folkesson
LC Vetlanda, ledamot

Sven-Erik von Wachenfeldt
LC Arvika, ledamot

Nomineringar med förord av Riksvalnämnden 
för verksamhetsåret 2013-2014, MD 101 Sverige.

Befattningshavare som ska väljas av Lions riksmöte i Åre. 
 
Presentation av kandidaterna till posten som guvernörsrådets ordfö-
rande och vice ordförande på sidor efter dessa nomineringar nedan. 

Våga anta ut-
maningen 2016!

Vilka klubbar vågar 
anta utmaningen att 
tillsammans i en zon eller 
distrikt arrangera 2016 
års riksmöte?

Uppgiften är att ordna ho-
tellrum för 400-600 Lions, 
se till att ha en bankettsal 
för cirka 700 Lions med 
partner och anordna in-
tressanta partnerprogram. 
Jobba med logistik som 
teknik, ljud, transporter 
och underhållning.

Riksvalnämnden söker en 
arrangör till 2016 års 
riksmöte.

En utmaning för ett antal 
klubbar att tillsammans i 
en zon få spänna bågen för 
att arrangera 2016 års 
riksmöte. Vi vet av erfar-
enhet att anordna ett 
riksmöte för Lions upp-
märksammas i media. Det 
är ett ypperligt tillfälle att 
marknadsföra ortens olika 
specialiteter såsom kultur, 
natur och sysselsättning.  

Bara planeringen av RM 
är en stimulans för klub-
barna och ger en injektion 
som består i många år 
framåt i verksamheten.

Även ett kulturstipendium 
utdelas till någon på orten. 
Allt sammantaget gör att 
Lions blir kända hos den 
breda allmänheten på er 
ort. Det är ett ypperligt 
tillfälle för PR.

Riksvalnämndens 
ordförande 

Göran Engström 
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Presentation av kandidat till posten 
som guvernörsrådets ordförande 
2013-2014:

Lars Kuntze
LC Oxelösund

Jag är född 1943 i Östergötland 
bosatt i Stigtomta utanför Nykö-
ping. Gift med Kerstin och har två 
vuxna barn och fem barnbarn.

Utbildning och arbetslivserfar-
enheter:

Realexamen kompletterad • 
med vissa gymnasiebetyg.
Systemman och programme-• 
rare på två företag fram till 
1982.
Konsult och projektledare • 
inom lön och PA-områden.
Arbetsledare på Tieto/Enator • 
1992 /2000.
Kontorschef på Proffice • 
2000 / 2004.
Projektledare och kontorsan-• 
svarig på ett Belgiskt företag 
i Trollhättan för SAAB:s 
räkning 2004/2005.
Egenföretagare/konsult inom • 
lön och HR 2005/2008.
I dag marknadsansvarig på • 
min brors företag Kuntze 
Communication AB.
Har också under dessa år ar-• 
betat mycket med utbildning 
inom olika områden.

Lions:
Medlem sedan 1995 i LC • 
Oxelösund.
Klubbsekreterare, klubbpre-• 
sident.
Zonordförande.• 
Flera uppdrag i distriktsrå-• 
det.
2008-2009 Distriktsguver-• 
nör.
Multipeldistriktets medlems-• 
ordförande 2009-2011.

Lars Kuntze

GMT i distrikt 101-A + ex-• 
pert i multipeldistriktets 
GMT-grupp.
VGRO 2012-2013.• 

Jag har deltagit i 1 convention, 3 
NSR och 7 riksmöten. Jag har 
också erhållit en Melvin Jones.

Vad vill jag som GRO?
Jag vill verka för att inom mul-
tipeldistriktets ledning hitta ett 
arbetsätt för kontinuitet. Alltså att 
under flera år kunna arbeta mot 
samma mål. 

Jag ser också att min uppgift som 
GRO är att få guvernörsrådet och 
de kommittéer som finns att arbe-
ta tillsammans på ett för Lions 
Sverige effektivt och förtroende-
ingivande sätt. 

I mitt arbete vill jag också verka 
för att stödja medlemsutveck-
lings- och ledarskapsutvecklings-
grupperna (GMT och GLT), som i 
mitt tycke har en central roll i alla 
led. 

Jag vill också, tillsammans med 
distriktsguvernörerna, verka för 
att distriktens arbete med utveck-
ling av verktyg för ”Klubbarna 
Inre Arbete” (KIA) intensifieras. I 
KIA ingår också utveckling av 
PR-verktyg som ger klubbarna ett 
stöd för att på ett aktivt sätt mark-
nadsföra klubben och dess akti-
viteter, som också kan ge en posi-
tiv image i samhället.

Min idé är att förstärka zonordfö-
randenas roll genom att genom-
föra en likartad utbildning för alla 
ZO i hela landet. 

Jag anser att utbildning på alla ni-
våer inom Lions är enormt viktig.
Vi har också en uppgift att till-
sammans hitta och föra fram alla 
de kompetenta ledare som vi vet 
finns i organisationen.

Jag inser också vikten av att Lions 
syns och att vi genom PR-aktivi-
teter internt och externt stärka Li-
ons varumärke och jag vill verka 
för att det finns medel för sådana 
åtgärder.  

Lionrörelsen i Sverige kan ut-
vecklas till en modern hjälporga-
nisation som attraherar fler att bli 
lionmedlemmar.

Till detta vill jag bidra med min 
erfarenhet och kompetens.  Det är 
av största vikt att vi får ett starkt 
guvernörsråd som kan arbeta till-
sammans för att föra Lions fram-
åt.
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Presentation av kandidat till posten 
som guvernörsrådets vice ordförande 
2013-2014:

Namn:  Per Janson 
Bor: i Skara
Civilstånd, familj: Hustru Inger, 
4 utflyttade barn, 6 barnbarn
Medlem i: LC Skara 101-VG 
1989-2013, medlem i LC 
Uddevalla 2013-

Utbildning: 
Officersutbildning vid Göta 
Trängregemente,  Socialhögsko-
lan i Örebro 
Yrke: Socionom
 
Karriär: 

Officer 1969-1990. • 
Egenföretagare i kvalitets • 
och miljöcertifierat vårdföre-
tag/VD 1996-2006.
Socionom inom kriminalvår-• 
den och i  kommunal förvalt-
ning.

Intressen: 
Utöver ”lionengagemanget” är fa-
milj, barnbarn, matlagning, resor, 
sommarstugan på västkusten med 
båtliv i skärgården värdefulla de-
lar i mitt liv för att jag skall må 
bra.

Uppdrag och befattningar inom 
Lions:

Klubbpresident LC Skara • 
101-VG 1994-1995.
Zonordförande 101-VG • 
2000-2001.
Zonordförande 101-VG • 
2009-2010.
2:e VDG 101-VG 2010-• 
2011.
VDG 101-VG 2011-2012.• 
DG 101-VG 2012-2013.• 

Deltagit i (antal):
RM, 3 st (Jönköping, • 
Kalmar och Gävle).
NSR 1 st (Trollhättan).• 
Europaforum 1 st (Bryssel).• 
Convention 1 st ( Busan).• 

Vad vill jag åstadkomma/göra 
som VGRO: 
Är uppväxt med far som var aktiv 
Lion under många år. Hans enga-
gemang och glädje för Lions 
verksamhet och lokala klubbakti-
viteter har inspirerat mig mycket. 
Av detta följer att jag vill visa res-
pekt för kunskap från äldre Lions 
med kompetens och erfarenhet .

För mig är Lions medlemskap att 
bidra till hjälpinsatser som gör 
skillnad lokalt, nationellt och in-
ternationellt. Ett stort socialt en-
gagemang och arbete ligger mig 
varmt om hjärtat.

Mitt ledarskap kännetecknas av 
engagemang, struktur, ordning/
reda och tydlighet. Jag har också 
mod och kraft när så behövs.

Är personligen stolt över att få 
tillhöra denna världsomspännande 
organisation som uträttar hjälpin-
satser över hela världen. Vill öka 
kunskapen om Lions och göra vår 
verksamhet mera känd för flera i 
vårt samhälle.

Jag vet att vi, var vi än finns som 
Lions kan vara till hjälp för med-
människor och skapa nya förut-
sättningar till optimism, hopp och 
framtidstro. Nätverksbygge som 
förenar medlemmar med vän-
skapsband och gott kamratskap 
utvecklar våra klubbar att våga 
nya nationella och internationella 
hjälpprojekt i smått eller stort.

Jag önskar också att vi alla som är 
Lions verkar för ökat antal med-
lemmar och öppnar dörrarna för 
ungdomar i våra klubbar. Ökat an-
tal Leo-klubbar, ung/unga i klub-
ben är ett sätt till föryngring och 
ökat samhällsansvar och höjd 
livskvalitet.

Per Janson
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Förslag 1.
Medel till ”Pengapåsen” 

Förslag till beslut: 

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att rekommendera klubbarna att till MD 101, 
”Pengapåsen”, betala in 50 kronor per medlem 
för verksamhetsåret 2013-2014. 

Förslag 2.
Medel till Katastrofberedskapen 

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att rekommendera klubbarna att till MD 101, 
Katastrofberedskapen, betala in 50 kronor per 
medlem under verksamhetsåret 2013-2014. 

Förslag 3.
Medel till NSR-projekt  

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att rekommendera klubbarna att till MD 101, 
NSR-projekt, betala in 50 kronor per medlem 
under verksamhetsåret 2013-2014. 

Förslag 4.
Medel till Fonden för funktions- 
hindrade 

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar 
att: 

A. Fonden för funktionshindrade skall • 
fortsätta utdelningen av bragdlejon 
och livskvalitetspriserna och ha möj-
lighet att komplettera med andra om-
råden efter beslut av guvernörsrådet.  

B. Fonden för funktionshindrade skall • 
fortsätta att ekonomiskt stödja tävlingar 
för ungdomar med funktionshinder.  

C. Fonden för funktionshindrade skall • 
bereda olika förslag till projekt eller stöd 
och därefter presentera förslagen för gu-
vernörsrådet som beslutar i ärendet. 
 • 
D. Rekommendera bidrag till Fonden för 
funktionshindrade med minst 50 kronor 
per medlem, varav 10 kronor skall använ-
das som aktivt stöd till svensk handikapp-
idrott och dess satsningar på deltagande i 
Paralympics.

Förslag 5. 
Lions Quest – Tillsammans 

Förslag till beslut:
 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslu-
tar att rekommendera att klubbarna betalar in 
20 kronor per medlem till MD 101 för Lions 
Quest kursverksamhet. 

 
Förslag 6. 
Ändring av texten i  ”Normalstadgar 
för lionklubbar i MD 101”

Förslag till beslut:

Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslu-
tar att ny ordalydelse i ”Normalstadgar för  
lionklubbar i MD 101” skall vara:

§ 12. Styrelsen skall bestå av minst 6 ledamö-
ter. Antal ledamöter utöver detta skall bestäm-
mas av klubbsammanträde senast i februari 
månad. I styrelsen skall alltid ingå president, 
omedelbart föregående president, vice pre-
sident, sekreterare, kassaförvaltare och ord-
förande i medlemskommittén. Därutöver kan 
klubbmästare, Tail Twister och valda direk-
torer ingå i styrelsen om klubbsammanträdet 
så beslutar. Styrelsen är beslutsför när minst 
hälften av styrelseledamöterna är närvarande. 
Vid lika röstetal skall den mening gälla vilken 
ordföranden biträder. 

Förslag 7.
Ändring i arbetsordningen

Förslag till beslut:

Ändring i arbetsordning för multipeldistrikt 
101, Sverige, § 8. 
Utöver den generösa tolkningen av den 
internationella stadgan av guvernörsrådets 
möten i arbetsordningen, föreslår guvernörs-
rådet ändring enligt kursiv stil vilket härstammar 
från LCI:s internationella stadgar, artikel V, 
möten, sektion 2, alternativa mötesformer.  

Guvernörsrådets sammanträden § 8. 
Guvernörsrådets skall sammanträda minst fyra 
gånger under verksamhetsåret. Dessa möten 
skall äga rum i augusti, november/december 
och februari/mars samt i anslutning till riks-
möte. 

Tillägg: Regelbundna och/eller särskilda mö-
ten av guvernörsrådet kan hållas genom an-
vändning av alternativa mötesformat såsom 
telefonkonferens och/eller webbkonferens. Så-
dana åtgärder kan initieras med godkännande 
av en majoritet av guvernörsrådet. 

Vid guvernörsrådets sammanträden har varje 
medlem i klubb inom multipeldistriktet när-
varo- och yttranderätt om inte rådet beslutar 
annat. Guvernörsrådet beslutar självt om for-
merna för sina sammanträden. 
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Motioner

Motion 1

Ändring i arbetsordningen för 
MD 101

Från: LC Vindeln

Bakgrund:
Guvernörsrådet har vid sitt sammanträde den 
25-26 augusti 2012 bekräftat ett tidigare beslut 
från ett e-postmöte den 1 augusti 2012 med 
innebörden att ny arbetsordning ska tillämpas 
vid guvernörsrådets sammanträden på så sätt 
”att GR-mötena under verksamhetsåret be-
drivs så att det under lördagen blir ett öppet 
plenum med diskussioner om agendan där 
synpunkter noteras. Efter diskussionerna drar 
sig GR tillbaka för att fatta beslut i ärendena. 
Under söndagsmorgonen samlas åter alla när-
varande för att delges GR:s beslut.”

Beslut om ny arbetsordning för multipeldi-
striktet och dess organ ska fattas av Riksmöte. 
Nu gällande arbetsordning anger att varje 
medlem i klubb inom multipeldistriktet har 
närvaro- och yttranderätt om inte rådet beslu-
tar annat samt att guvernörsrådet självt beslu-
tar om formerna för sina sammanträden.
Enligt vår mening avser en formulering av ty-
pen ”om inte rådet beslutar annat” i regel möj-
ligheten att i enstaka fall beroende på särskilda 
omständigheter som ett ärendes innehåll eller 
dylikt göra avsteg från den angivna huvud-
principen, dvs i detta fall alla medlemmars 
närvaro- och yttranderätt. För att inte någon 
oklarhet ska råda om guvernörsrådets befo-
genhet i denna fråga föreslår vi att Riksmötet 
förtydligar arbetsordningen genom att besluta

Yrkande:
Att i § 8, andra stycket i Arbetsordning för 
multipeldistrikt 101, Sverige ersätta formule-
ringen ”om inte rådet beslutar annat” med for-
muleringen ”om inte rådet i enstaka fall bero-
ende på särskilda omständigheter beslutar 
annat”.

Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-P tillstyrker motionen. 

Guvernörsrådets yttrande: 
Motionen avser önskemål om förändring i ar-
betsordningen beträffande texten i arbetsord-
ningen för multipeldistriktet § 8 ”om inte rådet 
beslutar annat”. Stadgesekreteraren påpekar 
att det kan uppstå problem vid bedömningen 
för ”särskilda omständigheter” och texten blir 
svårtolkad. 

Förslag till beslut: 
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att avslå 
motionen. 

Motion 2 A-K

Ändring i arbetsordning för MD 
101
Från: LC Ludvika - 2 A, LC Gävle och LC Gävle/
Ankaret - 2 B,LC Borlänge - 2 C, LC Falun/Bergs-  
mannen - 2 D, LC Hofors - 2 E, LC Horndal - 2 F, LC 
Avesta - 2 G, LC Falun - 2 H, LC Malmö/Malmöhus 
- 2 I, LC Bromölla - 2 J, LC Kristianstad - 2 K.
Samtliga motioner behandlar rätten för med-
lemmar att närvara och yttra sig vid GR:s sam-
manträden.

Exempel på en motion, varav övriga är 
likalydande. 

Bakgrund: 
Då det kommit till vår klubbs kännedom att 
guvernörsrådet beslutat om att fortsättningsvis 
inte hålla sina sammanträden öppna får vi här-
med opponera oss mot detta beslut. Genom 
detta förfarande bryter man en tradition om 
öppenhet som har verkat i lionrörelsen genom 
en herrans massa år. Vi har en bestämd känsla 
av att genom detta beslut så kommer den en-
skilde medlemmen inte längre ha möjlighet att 
direkt följa hur besluten kommer till. En sådan 
förändring skapar gärna misstänksamhet mot 
de lionmedlemmar som ingår i guvernörsrå-
det, vilket är både olyckligt och onödigt.

Yrkande:
Vid samtliga guvernörsrådssammanträden 
skall varje medlem inom vårt multipeldistrikt 
äga rätt att närvara och yttra sig. Endast då 
speciella sekretesskäl föreligger får medlem-
mar utanför guvernörsrådet förhindras att när-
vara vid rådets sammanträden. Skulle extra 
guvernörsrådssammanträden vara erforderliga 
får dessa endast avhållas om ärendena är av 
sådan brådskande karaktär att ordinarie sam-
manträde inte kan avvaktas.

Yttrande från distrikten: 
Angående motion 2 A - 2 H:
Distrikt 101-GD tillstyrker
Angående motion 2 I - 2 K:
Distrikt 101-S tillstyrker. 

Guvernörsrådets yttrande:
Samtliga medlemmar har rätt att delta vid gu-
vernörsrådets möten med yttranderätt. Det är 
endast vid besluten, som förändringar har 
gjorts med stöd av §8 i Arbetsordningen. För 
övrigt anser guvernörsrådet att alternativa mö-
ten kan förekomma då teknik för sådana mö-
ten idag finns. Även vid webmöten kan med-
lemmar få tillgång till närvarorätten och 
yttranderätten via datorer. Sådana möten kan 
med fördel användas då kostnaderna för mö-
tena kan reduceras.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att avslå 
motionerna. 

Motion 3

Om öppna möten och samman-
träden inom Lions

Från: LC Huddinge

Bakgrund: 
Verksamhetsårets guvernörsråd har i ett extra 
möte (som skedde per mejl) beslutat att deras 
sammanträden inte längre skall vara öppna. Man 
bryter därigenom en mångårig tradition om full 
öppenhet vid Lions möten och sammanträden. 
Tidigare guvernörsråd har arbetat intensivt med 
frågan ”hur öka transparensen i verksamheten så 
att medlemmarna får en ökad samhörighet med 
de beslut som tas i guvernörsråd och distrikts-
råd”. Under verksamhetsåret 2010-2011 tillsattes 
en framtidsgrupp som i sin slutrapport betonade 
vikten av transparens och beskriver värdet av en 
förbättrad öppenhet i följande tre punkter: Inom 
Lions, där kraften kommer från klubbarna är 
transparens efterfrågad och viktig.Transparens 
förebygger ”vi - dom där uppe”, missförstånd 
och rykten. Alla har rätt att ta del av och engagera 
sig i vad Lions gör. Dessa synpunkter ställer sig 
nog samtliga medlemmar bakom. Därför finner 
vi det olyckligt att medlemmar inte längre skall 
ha möjlighet att direkt följa hur guvernörsrådets 
beslut kommer till. Det tagna beslutet ökar risken 
för missförstånd, olycklig ryktesspridning och 
skapar misstänksamhet mot ”dom där uppe”, vil-
ket är både olyckligt och onödigt.

Yrkande: 
Vid samtliga guvernörsrådssammanträden har 
varje medlem inom multipeldistriktet rätt att 
närvara och yttra sig. Endast då särskilda se-
kretesskäl föreligger får medlemmar utanför 
guvernörsrådet förhindras närvara vid rådets 
sammanträden. Extra guvernörsrådssamman-
träden får endast avhållas om ärendena är av 
sådan brådskande natur att ordinarie samman- 
träde inte kan avvaktas. I arbetsordningen för 
Lions ska det tydligt framgå att möten och 
sammanträden ska vara öppna för alla med-
lemmar och att medlemmar har yttranderätt.

Yttrande från distriktet: 
Distrikt 101-A avstyrker motionen. 

Guvernörsrådets yttrande:
Samtliga medlemmar har rätt att delta vid gu-
vernörsrådets möten med yttranderätt. Det är 
endast vid besluten, som förändringar har 
gjorts med stöd av §8 i Arbetsordningen. För 
övrigt anser guvernörsrådet att alternativa mö-
ten kan förekomma då teknik för sådana mö-
ten idag finns. Även vid webmöten kan med-
lemmar få tillgång till närvarorätten och 
yttranderätten via datorer. Sådana möten kan 
med fördel användas då kostnaderna för mö-
tena kan reduceras.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att avslå 
motionen. 
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Motion 4 A - C

Inrätta en befattning som 
rådssekreterare för MD 101

Av: LC Wä - 4 A, LC Gävle Norra - 4 B samt 
LC Trollbäcken, Huddinge och Eskilstuna -  
4 C. 

Samtliga motioner behandlar frågan om att in-
rätta en befattning som rådssekreterare. 

Exempel på en motion, varav övriga är 
likalydande. 

Bakgrund:
Genom att i stort sett alla befattningshavare 
inom Lions i Sverige väljs för endast ett verk-
samhetsår saknas kontinuitet i organisationen 
och samtidigt nödvändigt stöd för guvernörsrå-
dets ordförande, distriktsguvernörer och kom-
mittéordföranden. Vi föreslår därför att funk-
tionen kontorschef på MD-kontoret ändras till 
rådssekreterare. Genom att rådssekreteraren är 
anställd skapas långsiktighet och organisation-
en stärks. MD 101 får också ett ansikte utåt i 
kontakter med andra organisationer, beslutsfat-
tare och media.

Yrkande:
Att tjänsten som kontorschef vid MD-kontoret 
övergår till rådssekreterare från och med den 
1 januari 2014.

Att en utförlig arbetsskrivning för rådssekreter-
aren upprättas som bland annat fastlägger: 
 
Att rådssekreteraren ingår som föredragande 
och sekreterare vid alla GR- och MDAU-
möten och ansvarar för MD-kontoret och 
MD:s ekonomi och ekonomisk uppföljning. 
 
Att controllerns arbetsuppgifter anpassas till 
denna organisationsförändring

Yttrande från distrikten:
Angående motion 4 A: 
Distrikt 101-S tillstyrker motionen. 
Angående motion 4 B: 
Distrikt 101-GD avstyrker motionen. 
Angående motion 4 C: 
Distrikt 101-A tillstyrker motionen. 

Guvernörsrådets yttrande:
Arbetsutskottet gör just nu en utredning om 
kontorets nuvarande uppdrag och arbets- 
uppgifter och målet för utredningen är hur 
kontoret skall fungera i framtiden. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet besluta att  
motionen är besvarad. 

Motion 5 A - B

Varumärkena Lions och Röda 
Fjädern

Från: LC Mölndal  - 5 A och LC Åsa - 5 B.

Båda motionerna behandlar frågan om 
varumärkena Lions och Röda Fjädern. 

Exempel på en av motionerna, den andra 
innehåller liknande tankegångar om 
varumärkena. 

Bakgrund:
Lions verkar bli allt mer okänt i Sverige, kan-
ske i synnerhet i storstadsregioner och för 
yngre generationer. Vid insamlingsaktioner 
finner vi att vi allt oftare måste förklara vilka 
vi är och vad vi står för. När det gäller Röda 
Fjädern-aktioner har vi då dessutom två andra 
”varumärken” att prata för, varför lionnamnet 
riskerar komma i sista hand, om det ens hinns 
med på den korta tid man har till förfogande i 
mötet med givarna. Röda Fjädern är föga be-
kant som en symbol att förknippa med Lions 
och den torde så förbli, oavsett frekvens på ak-
tionerna, eftersom TV-galor tycks krävas för 
större genomslagskraft.

Den kraft vi nu lägger på att marknadsföra 
Röda Fjädern-symbolen tror vi skulle göra 
mer nytta om den kunde användas för att 
marknadsföra varumärket Lions. Vi önskar att 
vi kunde ha nationella insamlingar utan Röda 
Fjädern-symbolen, både enskilt, för något av 
Lions bidragsmål och tillsammans med andra 
organisationer. Utan kravet att genomföra 
Röda Fjädern-insamlingar vart tredje år skulle 
vi få större frihet att organisera nationella in-
samlingar i Lions eget namn, kanske med va-
rierad frekvens utifrån behov, kraft och olika 
omvärldsfaktorer.

Yrkande:
Lions Club Mölndal yrkar att symbolen/varu-
märket Röda Fjädern inte längre används av 
Lions MD 101 efter den 1juli 2013 och att vi i 
stället framhåller Lions vid olika insamlings-
aktioner.

Yttrande från distrikte:
Distrikt 101-VG avstyrker motionerna.

Guvernörsrådets yttrande:
Guvernörsrådet föreslår att Varumärket ”Röda 
Fjädern” skall kompletteras med ”Lions” så 
att användningen blir ”Lions Röda Fjädern” 
med båda logotyperna.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet besluta att i 
insamlingakampanjer tillämpa ”Lions Röda 
Fjädern”.  

Motion 6

Ökat miljöengagemang och 
minskade kostnaderna.

Från: LC Skellefteå

Bakgrund: 
30/6 2011 fanns det cirka 1,34 miljoner med-
lemmar i Lions organisation, som verkar i över 
46 000 lionklubbar i 206 länder eller på områ-
den med självstyre. Kvinnorna har deltagit i 
Lions verksamhet sedan 1987 och idag utgör 
de 22 % av medlemmarna. Våra medlemmars 
engagemang ligger i arbetet med insamling, 
möte med människor i nöd, i glädjen att kunna 
göra skillnad.

Ökade kostnader för medverkan i Lions orga-
nisation har bidragit till att medlemsantalet 
sjunker.

Det stora antalet resedagar som uppstår när Li-
ons har sina möten ger ökad miljöförstöring. 
Vår motion är riktad för att minska det ekolo-
giska fotavtrycket för en hållbar lionrörelse. 

Yrkande:
Att guvernörsrådet tillsätter en arbetsgrupp 
som har som uppgift att förbättra Lions eko-
logiska fotavtryck. 

Att arbetsgruppen ser över vilka konsekvenser 
prolongering av mandatperioden kan ge för 
lionrörelsen. 

Att arbetsgruppen räknar fram vilka konse-
kvenser genomförande av väldskonferenser 
vart fjärde år skulle ge för lionrörelsens ekolo-
giska fotavtryck.

Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-P tillstyrker motionen.

Guvernörsrådets yttrande:
Guvernörsrådet menar att det ständigt på mul-
tipeldistriktet och internationell nivå pågår 
översyn av kostnader. I den verksamhetsplan 
som kommer inför 2013-2014 tas hänsyn till 
detta. Framtiden innebär större utnyttjande av 
de möjligheter som finns idag med videokon-
ferenser, telefonmöte o.s.v. kommer att bidra 
till att resor och antal möten kommer att mins-
ka. Arbete pågår inom MD för att i största 
möjliga mån ta miljöhänsyn. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att avslå 
motionen. 
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Motion 7

Att samtliga val skall göras på 
Riksmötet

Från: LC Vetlanda

Bakgrund:
I vår klubb har vi alltid fått lära oss att går man 
på klubbmöten, zonmöten, distriktsmöten samt 
riksmöten så har man alltid chans att göra sin 
röst hörd, Lions Clubs Sverige är en demokra-
tisk rörelse.

Därför finner vi det märkligt att vissa val till 
MD görs av RM och andra av GR. Vart tog den 
demokratiska andan vägen? Är RM och den 
enskilde medlemmen inte betrodd i vissa frå-
gor?

Yrkande:
Att samtliga val till MD skall göras av RM för 
att undvika jävsförhållande.

Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-SM tillstyrker motionen. 

Guvernörsrådets yttrande:
Guvernörsrådet menar att jävsfrågor alltid kan 
uppkomma när poster skall tillsättas. Uppkom-
mer tvist finns det regler om hur tvist skall  
lösas. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att motio-
nen avslås. 

Motion 8

Förlägg möten på MD-nivå till 
central plats i Sverige

Från: LC Örnsköldsvik

Bakgrund: 
Lions MD 101 krymper i storlek och vi har 
stora svårigheter med att rekrytera medlem-
mar.

Frågan är akut. Vi behåller många kostnader i 
obruten form och det börjar bli svårt med be-
drivande av verksamhet med full kraft. Många 
möten måste genomföras och vi har ett demo-
kratiskt synsätt om att sprida dessa runt om i 
vårt avlånga land.

I ett avlångt land som Sverige kan det inte vara 
rimligt att sprida vår mötesverksamhet så de-
mokratiskt att vi belastar vår minskande kassa 
med onödiga kostnader. Att peka på att med-
lemmar har möjlighet att närvara vid t.ex. GR- 
möten ute i landet är inget skäl, det har visat 
sig vid ett flertal möten att så är icke fallet.

Motionen går ut på att förlägga till 100 % 
samtliga möten på MD-nivå på central plats. 
Effekterna blir tydliga. Vi gör en riktad upp-
handlig på utvald hotellkedja och får fram bra 
avtal.
Med god planering kan resor även bokas av 
berörda i tid för erhållande av bra priser. Ingen 
i Lions kan under rådande omständigheter 
uppfatta detta som motstridigt, vi medverkar 
alla till en lägre kostnad och som bonus får alla 
deltagare en mycket bättre möjlighet till att 
boka billigare resor och smidigare transporter.

Det är av vikt att det sker en god planering av 
GRO så att resor bokas till bra priser. Att få ner 
kostnaderna på MD för verksamheten måste 
vara hög prioriterat med tanke på sjunkande 
medlemsantal.

Den stora upptakten går mycket bra att ge-
nomföra i Stockholm med världspresidenten, 
vilket gör att många Lions kan närvara.

Yrkande: 
Att till 100 % förlägga samtliga möten på MD 
nivå på central plats.

Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-N tillstyrker motionen

Guvernörsrådets yttrande:
I verksamhetsplan och budget för 2013-2014 
har resekostnaderna setts över i enlighet med 
motionärens intentioner.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet besluta att 
motionen är besvarad. 

Motion 9

Fortsatt arbete med ny ända-
målsenlig distriktsindelning och 
medlemsutveckling.

Från: LC Luleå

Bakgrund:
Vid riksmötet i Kalmar den 3 juni 2011 beslu-
tades att den då pågående utredningen om en 
ny distriktsindelning skulle bordläggas och tas 
upp till förnyad behandling vid riksmötet 
2014/2015. Riksmötet beslutade i stället ta 
fram en handlingsplan med klara och tydliga 
mål för hur arbetet med medlemsfrågor och 
utbildning skulle genomföras de kommande 
tre åren och hur de nya GMT- och GLT-funk-
tionerna aktivt skulle stödja distriktet i detta 
arbete.

Sedan riksmötet i Kalmar har Sveriges Lions 
tappat ytterligare cirka 300 medlemmar och 
det är bara distrikten 101-SM och 101-SV som 
kan visa på någon positiv utveckling, om än 
mycket blygsam.

Vi hävdar att Sveriges Lions inte alls är dåliga 
på att rekrytera nya medlemmar och om vi ser 
tillbaka på perioden 1 juli 2009 fram till och 
med 30 juni 2012 har vi lyckats rekrytera över 
2 000 stycken helt nya medlemmar  
(2 226). Lionrörelsens problem är att behålla 
befintliga medlemmar.

För de mycket små distrikten, exempelvis vårt 
eget 101-P, är det svårt att ekonomisera den 
viktiga verksamheten inom GMT- och GLT-
funktionerna och när de sedvanliga kostna-
derna för distriktsverksamheten tagits är peng-
arna slut. Att höja medlemsavgifterna är inget 
alternativ då det sannolikt leder till ökade av-
gångar. Vi är inne i en nedåtgående spiral som 
bara förstärks av ytterligare medlemsminsk-
ning. Det i sig vällovliga beslutet i Kalmar kan 
innebära att de minsta distrikten inte mäktar 
med att bedriva en normal verksamhet och att 
det kan tvinga fram tvångssammanslagningar.

Yrkande: 
I avsaknad av den av riksmötet beslutade 
handlingsplanen och att det snart gått ett och 
ett halvt år sedan riksmötet i Kalmar utan nå-
got synligt resultat eller djupare uppföljning, 
yrkar vi med hänvisning till ovanstående: 
 
Att riksmötet i Åre beslutar att omgående åter-
uppta utredningen om en ny ändamålsenlig 
distriktsindelning inom MD 101. 
 
Att riksmötet i Åre på nytt uppdrar till guver-
nörsrådet att ta fram en handlingsplan med 
klara och tydliga mål för arbetet med med-
lemsfrågor och utbildning i syfte att öka med-
lemsantalet, men även hur vi behåller befintli-
ga medlemmar.
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Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-P tillstyrker motionen.

Guvernörsrådets yttrande:
Arbete med att ta fram en handlingsplan för 
medlemsfrågan pågår tillsammans med alla 
distriktens GMT och GLT. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att bifalla 
första attsatsen i motionen och att anse andra  
attsatsen vara besvarad.

Motion 10

Angående nuvarande normal-
stadgar §12.

Från: LC Västerås Lundby

Bakgrund: 
Styrelsen skall bestå av minst 9 och högst 14 
ledamöter. Antalet ledamöter skall bestämmas 
av klubbsammanträdet senast i februari må-
nad.

I styrelsen skall alltid ingå president, senast 
avgående president (som är självskriven leda-
mot), minst en vice president, sekreteraren, 
kassaförvaltaren, klubbmästaren, ordförande i 
medlemskommittén, tail twistern och minst en 
direktor. Ytterligare två vice presidenter och 
tre direktorer kan ingå i styrelsen.

Styrelsen är beslutsför när minst hälften av 
styrelseledamöterna är närvarande. Vid lika 
röstetal har presidenten utslagsröst.

Vi anser att det är klubben som avgör vilka 
som ska ingå i styrelsen. Vi bör inte ha klubbar 
som har nästan samma deltagare på styrelse-
möten som klubbmöten vilket innebär att sty-
relsen blir utförare i stället. Tanken är väl att 
styrelsen med hjälp av kommittéer skall verk-
ställa aktiviteter m m.

Vi anser att det inte bör föreligga något hinder 
att ledamöter i styrelsen kan ha fler uppdrag 
som t ex tail twistern och direktorn.Vi anser att 
antalet styrelseledamöter skall anpassas efter 
verksamheten.

För vår del har det blivit problem med banken 
då de ansåg att vi inte är en fullvärdig styrelse. 
Vi är sju i styrelsen vilket innebar att vi fick 
lämna ärendet till GRO (enl. § 31) för godkän-
nande av ändring för vår klubb. I svaret fram-
går också att stadgarna borde ses över efter-
som det kan beröra flera klubbar.

Yrkande:
Förslag till ändring av normalstadgarna § 12.  
 
Styrelsen skall bestå av minst 7 ledamöter. An-
tal ledamöter utöver detta skall bestämmas av 
klubbsammanträde senast i februari månad. 
 
I styrelsen skall alltid ingå president, senast 
avgångne president (past president), en vice 
president, sekreterare, kassör, klubbmästare, 
medlemsordförande. Därutöver kan tail twis-
ter, direktorer och ytterligare vice presidenter 
ingå i styrelsen om klubbsammanträdet så be-
slutar.

Styrelsen är beslutsför när minst hälften av 
styrelseledamöterna är närvarande. Vid lika 
rösteantal har presidenten utslagsröst.

Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-B tillstyrker motionen.

Guvernörsrådets yttrande:
Det har kommit en ändring i de internationella 
stadgarna beträffande detta. Förslag till änd-
ring finns i förslag nr 6 från guvernörsrådet. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att anse mo-
tionen besvarad. 

Motion 11

Angående PR/webb

Från: LC Karlskoga

Bakgrund:
Med anledning av att vår närvaro på webben är 
av mycket stor vikt för vår PR och vårt sätt att 
fungera som klubb, zon, distrikt, MD och Li-
ons Clubs, världens största och mest ideella 
välgörenhetsförening föreslår LC Karlskoga:

Yrkande:
Att riksmötet fattar beslut om en gemensam 
funktionell svensk webbplats.  

Att den övergripande profilen på multipeldi-
strikt, distrikt … ner till och med klubbnivå 
blir modern och enhetlig. 
 
Att genomförandet leds av PR- ansvarig på 
MD som ges uppdraget att se ut lämplig ar-
betsgrupp med representanter från distrikts 
och klubbnivå. 
 
Att underhåll sköts som i dag med webban-
svariga på respektive nivå.

Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-B tillstyrker motionen

Guvernörsrådets yttrande: 
Arbete kring detta pågår av en tillsatt 
IT-grupp. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att anse 
motionen besvarad. 

Motion 12

Två medlemsrevisorer.

Från: LC Arboga

Bakgrund:
Vid riksmötet i Gävle fanns i handlingarna den 
revisionsberättelse som den auktoriserade re-
visorn Mats Olsson (Adrian & Partners AB) 
skrivit. Såsom en auktoriserad revisionsfirma 
går man igenom handlingarna ”för att kunna 
bedöma om någon guvernörsrådsledamot har 
handlat i strid med bokföringslagen eller mul-
tipeldistriktet 101:s stadgar”. På det papperet 
från den auktoriserade revisorn Mats Olsson 
hade den förtroendevalde revisorn Willy Lind-
gren också skrivit sin namnteckning.

Lions Club Arboga anser att en stor organisa-
tion som multipeldistriktet 101 borde ha två 
medlemsrevisorer som skriver en egen rapport 
om sin granskning. Medlemsrevisorerna ska 
så att säga se på verksamheten med ”medlems-
ögon ”, inte med ”revisionsögon” som den 
auktoriserade revisorn gör. Dessa båda med-
lemsrevisorer bör komma från olika delar av 
landet, gärna av olika kön och olika ålder. Syf-
tet med att gradera upp medlemsrevisionen är 
att medlemmarna ska vara helt förvissade om 
att medlemsavgiften används på bästa sätt. 
Motionen är inte på något sätt föranledd av nå-
gon misstanke i nuet om oegentligheter utan 
vill bidra till att missbruk inte ska förekomma 
i framtiden.

Yrkande:
Utifrån vår argumentering yrkar LC Arboga på 
att riksmötet 2013 utser två medlemsrevisorer 
som får i uppdrag att göra en egen revision 
med ”medlemsögon” på verksamheten.

Yttrande från distriktet:
Distrikt 101-B avstyrker motionen.

Guvernörsrådets yttrande:
Guvernörsrådet menar att det finns både auk-
toriserad revisor och förtroenderevisor förord-
nade av Riksmötet. Systemet har visat sig 
fungera på ett tillfredsställande sätt. 

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att avslå 
motionen. 
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Motion 13

Behandling av motioner till riks-
mötet.

Från: LC Stockholm

Bakgrund:
Guvernörsrådet har under senare år vid ett fler-
tal tillfällen vädjat till klubbar och enskilda li-
onmedlemmar att utnyttja sin demokratiska 
rätt att påverka utvecklingen av Lions. Bland 
annat har man starkt betonat vikten av att skri-
va motioner till riksmöten och därigenom ak-
tivt utöva sitt inflytande.

Det kan emellertid konstateras att guvernörs-
råden vid sina yttranden över avgivna motio-
ner i hög utsträckning föreslår att dessa ska 
avslås. LC Stockholm anser att detta inte är 
förenligt med önskemålet om ett utökat enga-
gemang.

Vid en genomgång av guvernörsrådsbehand-
lingar av motioner under de senaste 15 åren 
kan konstateras att 163 motioner avgivits. Av 
dessa har guvernörsrådet reservationslöst före-
slagit att 32 motioner eller 20 procent ska bi-
fallas. 131 motioner eller 80 procent har såle-
des besvarats på annat sätt.
LC Stockholm anser att detta förhållande inte 
på något sätt stimulerar klubbar och medlem-
mar till ett ökat intresse att medverka i utveck-
lingen av Lions. Resultatet blir i stället att 
klubbarna känner sig ha stora svårigheter till 
påverkan och delaktighet. Detta kan endast 
uppfattas som mycket negativt när det gäller 
klubbarnas verksamhets- och medlemsutveck-
ling.

För att ändra på detta bör guvernörsrådets hu-
vudprincip vara att yttranden över motioner 
ska leda till tillstyrkan. Självfallet får inte för-
slagen i motioner strida mot Lions stadgar el-
ler arbetsordning eller i väsentlig grad stå i 
konflikt med Lions etik och syften.

Yrkande:
LC Stockholm yrkar:
Att guvernörsrådet vid behandling av motio-
ner till riksmöten, med hänvisning till det ovan 
sagda som huvudprincip, ska tillstyrka dessa 
om de inte strider mot Lions stadgar eller ar-
betsordning eller i väsentlig grad står i konflikt 
mot Lions etik och syften.

  
Att guvernörsrådet ska verka för att dessa 
principer även tillämpas av distrikten vid deras 
motionsbehandling.

Yttrande från distriktet: 
Distrikt 101-A tillstyrker motionen.

Guvernörsrådets yttrande:
Guvernörsrådet yttrar sig om motioner i för-
hållande till sakfrågan och föreslår bifall eller 
avslag efter vad beredningen av motionen vi-
sar. Att generellt föreslå bifall till kommande 
motioner utan att veta vad de innehåller kan ge 
en oönskad effekt.

Förslag till beslut:
Guvernörsrådet föreslår riksmötet att avslå 
motionen. 
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Verksamhetsplan 2013 - 2014

För samhällsansvar 
och livskvalitet
Under detta tema har vi i Lions arbetat un-
der de senaste åren. Utvecklingen i vårt 
samhälle visar att denna målsättning fortfa-
rande är aktuell. All erfarenhet visar på 
vikten av att arbeta förebyggande mot detta 
mål.

I en värld av nöd finns det någon som hjälper 
till. I en värld av lidande finns det någon som 
bryr sig. 

I hela världen ser vi dock att våra samhällen 
står inför nya utmaningar, från hunger till stör-
re brist på möjligheter, speciellt för ungdomar. 
Dessa behov verkar bli större allt medan resur-
serna minskar. Våra hjälpinsatser behövs mer 
än någonsin. Lions har under de senaste åren 
arbetat med samhällsfrågor med deviserna 
”Man slår inte” och ”Mot våld och droger”. 
Dessa frågor är fortfarande aktuella. Insatser 
för att klara detta behövs lokalt och nationellt.

Som alltid är medlemsantalet en viktig fråga 
och den negativa trend vi under en följd av år 
har haft fortsätter. Det är viktigt att vi tillsätter 
resurser för att vända trenden. Vi kan lära av 
de klubbar som arbetat strategiskt med att hål-
la en kontinuitet och hela tiden verkar kraft-
fullt för att fortsätta med att utveckla klubben.

I och med att medlemsantalet sjunker minskar 
också intäkterna, vilket innebär att det är 
mycket viktigt att effektivisera verksamheten 
på flera plan.

Inriktning 2013-2014
En kontinuitet är viktig för att kunna fortsätta 
det arbete som idag utförs av klubbarna med 
att verka för att Lions Quest-programet ”Till-
sammans”, som stöder skolledarna i sitt arbete 
att träna barnen i etik och moral och att tacka 
nej till droger. Detta är en mycket viktig akti-
vitet som skall underhållas och intensifieras 
genom att se till att flera kurser kan genom-
föras.

Att stärka GMT/GLT-arbetet på distrikts- och 
MD-nivå, för att därigenom kunna hjälpa klub-
barna med olika verktyg som kan stötta arbetet 
med att stärka klubbarnas inre arbete, men 
också hjälpa till med metoder som underlättar 
för klubbarna i deras strävan att visa sig utåt i 
samhället. För att kunna genomföra detta ar-
bete är det också viktigt att våra zonordförande 
kan hjälpa till med detta.

För att vi skall kunna genomföra detta mål 
fullt ut behövs en resursförstärkning. Målet är 
att begära 200 000 kronor av tidigare års över-
skott i multipeldistriktets administrativa kassa. 
Dessa pengar skall användas för att stärka 

GMT/GLT och ZO-projekten på distriktnivå.
För att kunna avropa dessa pengar från distrik-
ten fordras att man där har upprättat ett för-
slag/handlingsplan på ett projekt som för arbe-
tet framåt i arbetet kring att hjälpa de klubbar 
som önskar att växa sig starkare. Maxbeloppet 
som kan avropas från distriktet är 20 000 kro-
nor. 

Vi skall också aktivt delta i de mål som LCIF 
(Lions Club International Foundation) ställer 
upp samt stödja aktiviteterna i katastrofbered-
skapen och tältaktiviteten ”Bring Quality to 
Life”.

De beslutade aktiviteterna som Världens Barn 
och insamling av medel till utbildning av nar-
kotikahundar skall fortsätta.

Miljöarbetet på olika plan skall också fortsät-
ta.

GMT (Medlemsutveckling) och GLT (Le-
darskapsutveckling)
GMT/GLT har startat sitt arbete med att ta 
fram nya verktyg, för att stödja klubbarna i ar-
betet med att stärka klubbarnas inre arbete.

Mål 
Intensifiera detta arbete och ge möjligheten för 
GMT/GLT på alla plan att också se till att stär-
ka rollen för alla våra zonordförande. ZO är ju 
den person som är närmast klubbarna och som 
också skall kunna stödja och hjälpa klubbarna 
i arbetet med att kunna göra en långsiktig 
handlingsplan.

Kommittén för hjälpverksamhet
Kommittén för hjälpverksamhet har som nam-
net säger ansvaret för all hjälp verksamhet på 
MD-nivå, vilket innefattar handikappfrågor, 
katastrofberedskapen och ”Bring Quality to 
Life”.

Mål 
Lions kan och ska genom sin internationella 
organisation genomföra gemensamma projekt 
som samverkar för att förbättra levnadsvillko-
ren för människor som är drabbade av naturka-
tastrofer, krig, olyckor etc.

Katastrofberedskapen
Genom katastrofberedskapens kassa kan vi ge 
bidrag till områden som utsatts för katastrofer. 
Därför är det viktigt att kassan fylls på för att 
ge möjlighet till snabba hjälpinsatser.

Mål
Att genom vår internationella stiftelse LCIF 
genomföra gemensamma projekt. Att lämna 
ekonomisk hjälp till behövande i samband 
med naturkatastrofer, krig och andra humani-
tära behov.

Tältprojektet ”Bring Quality to Life” 
Detta viktiga projekt är en del av katastrofbe-

redskapen. Genom Lions samarbete med MSB 
(Myndigheten för samhällsskydd och bered-
skap) ges möjlighet att transportera ut och 
sätta upp tält i katastrofområden.

Mål
Att klubbarna ger bidrag till tält som kan läg-
gas i beredskapslagret och att också i samband 
med aktiviter visa upp denna verksamhet.

Internationella relationer
Lions kan genom gemensamma projekt sam-
verka för att förbättra levnadsvillkor för med-
människor världen över.

Mål
Genomföra de projekt som beslutas på riksmö-
ten, NSR (nordiska samarbetsrådet) samt in-
ternationella kongresser. Att regelbundet följa 
upp gemensamma pågående projekt. Att följa 
upp och återrapportera till klubbarna från ge-
nomförda och avslutade projekt

Verksamhet för personer med funktionshinder
Sveriges Lions har under många år givit stöd 
och uppmuntran till handikappidrott och upp-
märksammat goda förebilder.

Mål
Fortsätta med utmärkelsen Bragdlejonet och 
Livskvalitetutmärkelsen.

Kommittén för barn- och  
ungdomsversamhet
Ungdom
Lions program för internationellt ungdomsut-
byte bygger på ett av organisationens syften: 
”Att skapa och upprätthålla en anda av sam-
förstånd mellan jordens folk.”
Programmet antogs 1961 och hittills har över 
60 000 ungdomar deltagit. Lions ger ungdo-
mar möjlighet att delta i internationella läger 
med ungdomar från olika länder.

Mål
Tre distrikt inom multipeldistriktet skall under 
verksamhetsåret arrangera inter nationella lä-
ger. Motsvarande antal svenska ungdomar 
skall ges möjlighet att delta i läger i andra län-
der. Att samtliga distrikt deltar aktivt och soli-
dariskt i detta arbete.

LEO-programmet
LEO-programmets syfte är att ge ungdomar 
tillfälle att genom både egna och gemensamma 
initiativ utvecklas till ansvarsmedvetna med-
borgare i det lokala, nationella och internatio-
nella samhället. Idag finns det leoklubbar i 139 
länder med cirka 150 000 medlemmar i 5 700 
klubbar.

Mål
Uppmuntra och stödja distrikten i bildandet av 
nya LEO-klubbar.
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Narkotika – Lions Quest
Huvudmålet för årets verksamhet är kamp mot 
våld och droger. Det har så varit under ett antal 
år. De insatser som har gjorts av klubbar och 
distrikt för inköp av narkotikasökhundar till 
Tullverket är ovärderliga bidrag för att uppnå 
detta.

Lions Quest-programmet ”Tillsammans” har 
under årens lopp utbildat mer än 30 000 lärare 
i ett arbetssätt inriktat på att lära våra barn och 
ungdomar att bland annat ta ansvar samt att 
lära sig att kunna säga nej till våld, mobbning 
och droger. För att leva upp till vår målsättning 
krävs det av oss alla krafttag för att utbilda yt-
terligare många nya lärare i programmet och 
ge uppföljning till dem som tidigare deltagit i 
utbildningen. Lions Quest-programmet är ett 
bra sätt för klubbar och distrikt att etablera 
kontakt med skolor och lärare. Idag finns ock-
så insamlade medel för att stödja klubbarna 
med bidrag för att kunna genomför fler kur-
ser.

Mål
Att distrikt och klubbar arbetar för att nya hun-
dar sponsras för att hjälpa till i kampen mot 
droger. Att alla distrikt har en Lions Quest-
ansvarig som arbetar med att få klubbarna att 
verka för att fler kurser genomförs.

Aktiviteter
Världens Barn
Även under detta år kommer vi att delta i den-
na viktiga insamlingsaktivitet till sammans 
med andra organisationer. Utöver det goda vi 
kan åstadkomma med insamlade medel ger det 
oss även mycket god PR som vi får nytta av i 
andra aktiviteter och även när det gäller med-
lemsrekrytering. Det ger oss också möjlighet 
att söka bidrag från Radiohjälpen för interna-
tionella, klubb- och distriktsaktiviteter.

Mål
Att alla klubbar deltar aktivt i aktiviteten även 
under 2013.

Röda Fjädern
Under verksamhetsåret 2012-2013 har Röda 
Fjädern givit stöd till forskning om barndiabe-
tes genom samarbete med Barndiabetesfon-
den.

Mål
Att följa upp den aktiviteten och stödja arbetet 
kring en ny Röda Fjädern-aktivitet under verk-
samhetsåret 2016-2017.

Administrativa verksamheten
Vår administration sköts till största delen av 
våra anställda på kontoret i Stockholm. Så 
mycket som möjligt skall skötas därifrån för 
att GR skall kunna ägna sig åt att utveckla li-
onrörelsen. 

Mål
Att ha en så kostnadseffektiv och kvalitativt 
god administration som möjligt.

Ekonomi
Det är en ständig balansgång mellan att kunna 

utföra de uppgifter som åligger oss, att ge 
klubbarna god service och att inte belasta med-
lemmarna med en alltför hög medlemsavgift.

Mål
Att under verksamhetsåret noga följa den eko-
nomiska utvecklingen och dra nytta av de till-
fällen som kan uppstå att spara på våra admi-
nistrativa medel.

För 2013-2014 års guvernörsråd
Lars Kuntze

Vice guvernörsrådsordförande
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11 900 Noter
285/142

3 327 150 a. Nationella avgifter baserat på 11 900 medlemmar varav 450 familjemedlemmar

450 000 b. Bruttointäkt av varuförsäljning

114 000 c. Bruttointäkt av handboksförsäljning

485 520 d. Ersättning med 6 USD/medlem

180 000 e. Bruttointäkt

100 000 f. Annonsförsäljning

50 000 g. Schablonmässig avgift för VDG-utbildning

349 800 h. Övriga intäkter

5 056 470

-285 000 i. Varuinköp

-72 475
-43 370

-108 800
-55 500 k. Fastställd policy vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers.

-16 380
-362 900 n. Arrangörsbidrag till Riksmöten

-175 460
-103 336
-149 740 m. Fastställd policy vilka ersättningar som medges vid förrättningar samt adm. ers.

-65 990 o. PR-verksamhet, distriktsutveckling, stadgesekreterare

-77 130 p. Avsatta medel för kommittéers verks. enligt stadgar, arbetsordning och GR

-77 130
-221 000

-73 900
-11 000
-73 900
-20 700
-26 000

-409 600 r. Tryckkostnad och distribution

-180 000 s. Kostnad: Stim/Sami

-114 000 t. Tryckkostnad för handboken

-1 815 215 u. Lönekostnader inkl. sociala kostnader samt kostnadesersättningar

-589 800 v. Driftskostn. av MD:s kontor, revision, förvaltning samt oförutsedda kostnader

-5 128 326
-71 856

-2 280
74 136

0

Kostnader

Intäkter
Nationella avgifter
Försäljning
Handboken
Tidningen LION
Stim/Sami
Annonsförsäljning tidningen LION
Anm. avgifter seminarier
Övriga ersättningar och intäkter

GMT

Varor
Guvernörsrådsordförande
Vice guvernörsrådsordförande
Guvernörsrådsmöten
Arbetsutskottet
IT-gruppen
Riksmöten
Nordiskt samrådsmöte/NSR
Europaforum
Convention
Övriga kommittér

Administration

GLT
VDG-utbildning & RLLI
IR/HJ
LEO
Ungdomskommittén
Riksvalnämnden
PR
Tidningen LION
Stim/Sami
Handboken
Personal

Förslag till beslut:
A). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa föreslagen budget.
B). Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att fastställa den svenska nationella årsavgiften till 285,00 kr.
För familjemedlem gäller följande: Huvudman för hushållet betalar 285,00 kr per år. Upp till fyra ytterligare 
kvalificerade myndiga familjemedlemmar i samma hushåll och samma klubb betalar 142,00 kr per år. 
C). Studentmedlem och medlem under 30 år betalar ½ medlemsavgift.

Budget och årsavgift för verksamhetsåret 2013-2014

Administrativ årsbudget 1/7 2013 - 30/6 2014

Lions Clubs International MD 101

Antal medlemmar
Medlemsavgift

Summa kostnader
Resultat före avskrivningar
Avskrivningar och avsättningar
Finansiella intäkter och kostnader
Resultat

Sida 1
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Avsändare: 
Lions Clubs International, Sverige 
Geijersvägen 24 
112 44 Stockholm

B-posttidning

Torsdag 9 maj 
16.00-18.00 Registrering    Holiday Club
 
Fredag 10 maj 
08.30-17.00 Registrering     Holiday Club
08.30-11.30 Guvernörsrådsmöte    Holiday Club
11.30-12.30 GR-lunch     Holiday Club
09.00-17.00 Utställningar    Holiday Club, TV 4 sport Arena
12.00-14.00 Hedersrådets möte och lunch   Holiday Club
14.30-16.30 Informationstorg    Holiday Club, TV 4 sport Arena
18.00-20.00 Invigning      Holiday Club, TV 4 sport Arena
20.00-00.00 Välkomtsparty    Holiday Club
 
 
Lördag 11 maj 
07.30-08.30 Registrering    Holiday Club
08.00-16.00 Utställare     Holiday Club
08.30-12.00 Riksmötesförhandlingar   Holiday Club, TV 4 sport Arena
10.00-16.00 Partnerprogram 1, Utflykt Tännforsen 
09.00-15.30 Partnerprogram 2, Utflykt Persåsen 
12.00-13.00 Arbetslunch    Holiday Club
13.00-16.00 Riksmötesförhandlingar   Holiday Club, TV 4 sport Arena
18.45-19.30 Melvin Jones-mottagning   Holiday Club
19.30-01.00 Bankett     Holiday Club
 
Söndag 12 maj 
09.00-12.00 Guvernörsrådsmöte   Holiday Club
12.00-13.00 Lunch DG och DG elect    Holiday Club


